
Výstup z farního synodního setkání  

v neděli 18. září 2022 v 17 h na faře v Ostravě – Mariánských Horách 
 

Účastnilo se 16 osob. 

Setkání provázely otázky: Jak se dál ve farnosti společně setkávat? Jak se dál společně modlit? 

 

Při setkání jsme se dohodli na následujícím:  

- synodním skupinám, které se scházely a měly zájem o další setkávání, bude nabídnuta možnost 

dál v práci skupin pokračovat (zajistí si vedoucí těch synodních skupinek, které o další setkávání 

projevily zájem); 

- nabídnout všem farníkům možnost zapojit se do synodních skupin u témat, která ve farnosti 

nebyla probrána (Petr Smolek zveřejní v ohláškách, skupin se ujmou Bára a Markéta 

Korpasovy, Martina Struminská, Oldřich Korpas, Věra Polochová); 

- od října nabídnout „čtvrtky na faře“ – střídání možnosti přijít ve čtvrtek na faru a zažít 

společnou modlitbu (zajišťuje Markéta Korpasová – lectio divina, Oldřich Korpas., Martina 

Struminská), společné zpívání (Věra Polochová), popř. další 

o koordinaci čtvrtků bude mít na starost Věra Polochová 

o od října začne zkušební provoz, podle toho, jak se do konce roku 2022 „čtvrtky na faře“ 

osvědčí, bude tato možnost po revizi dál pokračovat 

- v měsíci říjnu se přede mší svatou chceme modlit růženec za farnost, farníkům bude dána 

příležitost vést modlitbu (zajistí Simona Wroblowská) 

- uspořádat adventní duchovní obnovu (zajistí Petr Smolek) 

 

Při setkání zaznělo: 

- Dbát na osobní pozvání farníků. V tom dobré slova smyslu je „zachytit“. 

- Musíme začít u sebe. S lidmi mluvit. 

- Upravit kalendář na farním webu, aby byl přehlednější. Vytvořit způsob (facebook, jiné), jak 

dávat avízo na farní akce. 

- Farní akce určené pro celou farnost (úklid, krmaš, duchovní obnova, výlet…) plánovat 

v dlouhodobém horizontu (celý rok) a zveřejnit je dlouho dopředu. 

- Na farních akcích se potkáváme stále ti stejní. Nebát se pozvat. Nelekat se, že lidé jednou 

přijdou, pak už ne. 

- Modlit se za to, aby lidé měli touhu se do farních aktivit zapojit. 

- Chce to, aby synodní setkání ve farnosti přineslo už nějaké konkrétní plody. Když lidé uvidí, že 

to k něčemu konkrétnímu vede, snáz se zapojí. 

- Nedávat akce často. Není řečeno, že když něco bude často, bude to dobře. 

- Nechat být, co by ti druzí měli a neměli. Začít od nás, kteří se zapojujeme. Věnovat se tématům 

misijního zapojení, jak působit v obci, ve které žijeme. 

- Lidé se chtějí sdílet ve víře. Toto je třeba jim nabídnout. 

- Jsme rádi za mše svaté ve všední dny. Při nich je modlitba, sdílení, setkání. 

- Umožnit lepší vnímání liturgického roku. 

 

Zapsal Petr Smolek 


